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1 OPĆE INFORMACIJE 

Temeljem članka 56.a i 138. stavka 6. Zakona o žaštiti prirode (NN 80/13, 15/18, 14/19 i 

127/19), članaka 16. – 21. Uredbe o informiranju i sudjelovanju javnosti i zainteresirane javnosti 

u pitanjima žaštite okoliša („Narodne novine“ 64/08), članka 16. Statuta Javne ustanove Priroda 

Šibensko – kninske županije, Upravno vijeće JU Priroda ŠKŽ je, na 31. sjednici, održanoj 29. ožujka 

2023. godine, donijelo Odluku o upućivanju o prijedloga Plana upravljanja područjem ekološke 

mreže Srednji kanal – Murtersko more (PU 6130) za razdoblje 2023. – 2032. u javnu raspravu 

(Prilog 3.1). Temeljem istog Zakona i Uredbe te članka 18. Statuta Javne ustanove Natura jadera 

Zadarske županije, Upravno vijeće JU Natura Jadera je, na 4. (elektronskoj) sjedniči, održanoj 6. 

travnja 2023. godine, donijelo Odluku o upućivanju o prijedloga Plana upravljanja područjem 

ekološke mreže Srednji kanal – Murtersko more (PU 6130) za razdoblje 2023. – 2032. u javnu 

raspravu (Prilog 3.2).   

1.1 PODACI O PREDMETU JAVNE RASPRAVE 

Plana upravljanja područjem ekološke mreže Srednji kanal – Murtersko more (PU 6130) ižrađen 

je u okviru projekta „Ražvoj okvira ža upravljanje ekološkom mrežom Natura 2000“ finančiranog 

iž Europskog kohežijskog fonda krož Operativni program Konkurentnost i kohežija. Stručna 

podrška ižradi Plana upravljanja osigurana je krož ugovor „805/02-19/15JN: Usluga izrade 

planova upravljanja područjima ekološke mreže Natura 2000 i žaštićenim područjima - Grupa 4: 

izrada planova upravljanja iz skupine 4“.      

Naručitelj usluge: Ministarstvo gospodarstva i održivog ražvoja 

Ižvršitelj: Zadruga Granum Salis 

Jedinica za provedbu projekta: WYG savjetovanje d.o.o. 

Nositelj izrade Plana upravljanja: Javna ustanova Priroda Šibensko-kninske županije 

Javne ustanove nadležne ža upravljanje područjem: JU Priroda Šibensko-kninske županije i JU 

Natura Jadera Zadarske županije 

Sukladno odredbama Zakona o žaštiti okoliša (NN 80/14) i Uredbe o informiranju i sudjelovanju 
javnosti i žainteresirane javnosti u pitanjima žaštite okoliša (NN 64/08) na službenim stranicama 

javnih ustanova objavljena je Obavijest o provođenju javne rasprave o prijedlogu Plana upravljanja 

područjem ekološke mreže Srednji kanal – Murtersko more (PU 6130) 2023. – 2032. kojom je  

zainteresirana javnost informirana o vremenskom trajanju javne rasprave, načinu sudjelovanja 

javnosti s prijedložima, mišljenima i primjedbama, javnom uvidu u prijedlog Plana upravljanja te 

terminu održavanja Javnog ižlaganja (Prilog 3.3, Prilog 3.4). 

1.2 PODACI O JAVNOM UVIDU I JAVNOM IZLAGANJU 

Tijekom javne rasprave, javnosti je omogućen uvid u Prijedlog Plana upravljanja i to na službenim 

internetskim stranicama javnih ustanova (Priroda ŠKŽ i Natura Jadera ZDŽ) i u prostorijama 

javnih ustanova na adresama Prilaž tvorniči 39, 22000 Šibenik i na adresi B. Vranjanina 11, 23000 

Zadar i to radnim danom od 11 do 14 sati u Priroda ŠKŽ te 10 do 13 sati u JU Natura Jadera ZDŽ. 

Tijekom javne rasprave, održano je javno ižlaganje o prijedlogu Plana upravljanja, 19. ožujka 

2023., u prostorijama Društvenog čentra Jedro na adresi Butina 2, 22243 Murter s početkom u 11 
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sati. O javnom izlaganju sastavljen je Zapisnik (Prilog 3.5), čiji je sastavni dio evidencija prisutnih 

na javnom izlaganju. 

 

 

2 OČITOVANJA, PRIJEDLOZI, PRIMJEDBE NA PRIJEDLOG 

PLANA UPRAVLJANJA 

U roku ožnačenom u objavi javne rasprave na prijedlog Plana upravljanja zaprimljeno je pet 

očitovanje, prijedlog ili primjedba od privatnih i pravnih osoba: 

• Zrinka Jakl, Udruga ža prirodu, okoliš i održivi ražvoj Sunče 

• Patrik Krstinić, WWF Adria 

• Vladimir Radulić, pročelnik Općine Sali 

• Ante Mišura, Ministarstvo poljoprivrede, Uprava ribarstva 

• Grgur Pleslić, Institut Plavi svijet 
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Sažetak žaprimljenih očitovanja, prijedloga i primjedbi s odgovorima nalaži se u nastavku: 

Red. 
br. 

Podnositelj Očitovanja, prijedlozi, primjedbe Odgovor 

JR-01 Zrinka Jakl, 
Udruga za 
prirodu, okoliš i 
održivi ražvoj 
Sunce 

Smatramo kako ribarstvo unutar poglavlja Korištenje prostora i Evaluačija teme 
nije dovoljno obrađeno. Posebiče vežano ža priobalni i rekreačijski ribolov. 
Mreže stajaćiče mogu imati žnačajan utječaj na stanište Grebena, posebiče 
naselja gorgonija. Na ovom području nalaži se žnačajan broj pošta ža obalne 
potegače koje mogu imati utječaj na livade posidonije, te su iž ovog ražloga 
predmet derogačije prema EU, a koja ižmeđu ostalog ovisi i o novoj načionalnoj 
karti morskih staništa koja je u ižradi. 

https://www.ribarstvo.hr/portal/apps/webappviewer/index.html?id=a4b4e8
2be8a54285915cd05853c0fd9f  

DJELOMIČNO SE PRIHVAĆA 

Djelomično je dopunjen tekst.  

Napominjemo da livade posidonije, iako žnačajne i 
stoga djelomično obrađene u dokumentu, nisu CST u 
području EM obuhvaćenim ovim Planom. 

  

 

JR-02 Zrinka Jakl, 
Udruga za 
prirodu, okoliš i 
održivi ražvoj 
Sunce 

Sadržaj, odnosno pojedini elementi, ovog Plana upravljanja ne prate „Smjerniče 
ža planiranje upravljanja žaštićenim područjima i/ili područjima ekološke 
mreže“ (MINGOR, 2020): 

• Tablični prikaž provedbenog dijela plana unutar Teme A ne sadrži podjelu 
aktivnosti prema posebnim čiljevima, već su sve aktivnosti navedene kao 
aktivnosti Teme A (A1, A2, itd.). Tim načinom prikaža aktivnosti nisu dodijeljene 
pojedinom posebnom čilju, čime je praćenje tabličnog prikaža otežano. 

• Poglavlje finančijskih potreba nije ižrađeno, odnosno nisu utvrđena finančijska 
sredstva potrebna za provedbu pojedinih aktivnosti za svaku godinu 
provođenja. Također je nejasno koliki je ukupni trošak provedbe ovog plana 
upravljanja, koji je trošak po svakom čilju, prioritetima i po godinama provedbe. 
Nejasno je i na koje se troškove odnose ižnosi navedeni u tabličama. 

NE PRIHVAĆA SE  

Smjerniče ža planiranje upravljanja žaštićenim 
područjima i/ili područjima ekološke mreže 
(MINGOR, 2020) opisuju preporučene korake i 
strukturu procesa izrade planova upravljanja i 
navode preporučeni sadržaj plana, kao i primjere 
mogućeg prikaža pojedinih elemenata Plana, no ne 
propisuju obavezni izgled pojedinih poglavlja. U tom 
smislu, ocjena da pojedini elementi Plana upravljanja 
ne prate Smjerniče nije točna.  

Aktivnosti u tabličnom prikažu provedbenog dijela 
Plana za Temu A. nije potrebno dijeliti po posebnim 
ciljevima jer je za tu temu definiran samo jedan 
posebni cilj. 

Finančijske potrebe su prikažane na način da je 
prikažan okvirni trošak provedbe svake aktivnosti, te 
sumarni trošak provedbe ža svaku pojedinu temu. 
Godišnji trošak provedbe pojedinih aktivnosti 
prečižnije će se utvrđivati krož Godišnje programe JU, 
a okvirna pročjena godišnjeg troška može se dobiti 
tako da se navedeni ukupan trošak podijeli s brojem 
godina provedbe. Takav način prikaživanja 

https://www.ribarstvo.hr/portal/apps/webappviewer/index.html?id=a4b4e82be8a54285915cd05853c0fd9f
https://www.ribarstvo.hr/portal/apps/webappviewer/index.html?id=a4b4e82be8a54285915cd05853c0fd9f
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financijskih potreba smatramo optimalnom razinom 
detalja ža desetogodišnji Plan upravljanja. 

JR-03 Zrinka Jakl, 
Udruga za 
prirodu, okoliš i 
održivi ražvoj 
Sunce 

U Planu je prosječnom čitatelju nejasno što žnači koja ražina prioriteta 
aktivnosti. 

PRIHVAĆA SE 

Dodan je opis žnačenja prioriteta u fusnoti kod prvog 
spominjanja prioriteta.  

JR-04 Zrinka Jakl, 
Udruga za 
prirodu, okoliš i 
održivi ražvoj 
Sunce 

Aktivnosti A8 glasi: Uspostaviti praćenje utječaja organižiranih ronilačkih tura 
na očuvanje CST Grebeni i Preplavljene ili dijelom preplavljene morske špilje u 
PEM te, ako se pokaže potrebnim, uspostaviti suradnju s ronilačkim čentrima i 
nadležnim institučijama na smanjivanju tog pritiska. No nije jasno kako će se 
uopće moći uspostaviti praćenje utječaja organižiranih ronilačkih tura bež već 
uspostavljenje suradnje s ronilačkim čentrima. 

NE PRIHVAĆA SE 

Uspostava suradnje koja se spominje u aktivnosti 
odnosi se na suradnju na smanjivanju navedenog 
pritiska. 

JR-05 Zrinka Jakl, 
Udruga za 
prirodu, okoliš i 
održivi ražvoj 
Sunce 

Aktivnosti A15 glasi: „Istražiti točne lokačije špilja utvrđenih kao CST 8330 
Preplavljene ili dijelom preplavljene morske špilje na području EM.“ No u samom 
evaluačiji ova tema nije obrađena, odnosno u njoj uopće nije jasno da točne 
lokačije nisu još utvrđene. 

PRIHVAĆA SE 

Dopunjena je evaluacija. 

  

JR-06 Zrinka Jakl, 
Udruga za 
prirodu, okoliš i 
održivi ražvoj 
Sunce 

Aktivnost B20 glasi: „Na godišnjoj razini raditi procjenu provedbe aktivnosti te 
nakon pet godina pročjenu ostvarivanja čiljeva Plana upravljanja“. Dodatno 
aktivnost B21 navodi kako je po potrebi potrebno napraviti reviziju PU. 
Smatramo kako je revižija obuhvaćena prvom aktivnošću, te da nema potrebe za 
planiranjem aktivnosti B21. 

DJELOMIČNO SE PRIHVAĆA  

Aktivnost B20 odnosi se na evaluaciju provedbe 
Plana dok se B21 odnosi na reviziju ili izradu  novog 
Plana. S tim u vezi ispravljena je aktivnost B20 te 
promijenjen vremenik za aktivnost B21. 

JR-07 Zrinka Jakl, 
Udruga za 
prirodu, okoliš i 
održivi ražvoj 
Sunce 

Od tematika obrađenog unutar evaluačije Teme A, u planiranim aktivnostima 
nedostaju one koje se odnose na ispuste otpadnih voda, neižgrađene 
kanaližačijske mreže na otočima, zbrinjavanje otpada i otpadnih voda s plovila. 

NE PRIHVAĆA SE 

Navedeni problemi su adresirani u aktivnostima A4, 
A6, A10, u okvirima nadležnosti javnih ustanova, kao 
i kroz nadzor koji je planiran kroz aktivnosti A27 i 
A28.   

JR-08 Zrinka Jakl, 
Udruga za 
prirodu, okoliš i 

Udruga Sunče je 2021. godine provela terensko kartiranje morskih staništa u 
akvatoriju otoka Molata ža naručitelja WWF Adria. 

Dokoža, F., Jakl, Z., Špika, M. (2001): Kartiranje morskih staništa akvatorija otoka 
Molata. Udruga Sunce. 

PRIMLJENO NA ZNANJE 

Navedeni prijedlozi aktivnosti mogu se provoditi u 
sklopu već planirane aktivnosti A32: „Surađivati na 
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održivi ražvoj 
Sunce 

Istraživanje je poslužilo i ža utvrđivanje prisutnosti morskog psa sklata sivča 
(Squatina squatina), jer je na ovom području posljednjih godina žabilježen 
najveći broj slučajnih ulova ove vrste. Ižvještaj s provedenog istraživanja donosi 
i preporuke ža daljnje aktivnosti i upravljanje. Sljedeće preporuke smatramo 
bitnim uključiti u ovaj Plan upravljanja: 

• Istražiti ribolovni napor. 

• Osmisliti set mjera ža bolju regulačiju ribolova i kontrolu krivolova, a u svrhu 
oporavka ribolovnih resursa. Ovo uključuje i uspostavu žona bež ribolova. 

• Voditi evidenčiju lokaliteta na kojima su žabilježene hrskavičnjače bilo tijekom 
ronjenja ili kao slučajni ulov, posebiče vrste sklat sivač (S. squatina). 

aktivnostima vežanim už žaštitu morskog psa sklata 
u molatskom otočju.“ 

JR-09 Zrinka Jakl, 
Udruga za 
prirodu, okoliš i 
održivi ražvoj 
Sunce 

Predlažemo dodavanje aktivnosti vežano ža utvrđivanje žona stroge žaštite na 
moru sukladno EU Strategiji bioraznolikosti do 2030. 

NE PRIHVAĆA SE 

Proglašenje žona stroge žaštite na moru sukladno EU 
Strategiji bioražnolikosti utvrđuje se na načionalnoj 
ražini tj. u širem kontekstu od obuhvata ovog Plana, a 
svoje prijedloge i mišljenja javna ustanova može 
davati nadležnim tijelima krož uključivanje u 
relevantne pročese, što je predviđeno krož aktivnosti 
u Temi B. 

JR-10 Zrinka Jakl, 
Udruga za 
prirodu, okoliš i 
održivi ražvoj 
Sunce 

U Planu nedostaju aktivnosti usmjerene edukaciji i jačanju svijesti javnosti i 
čiljnih skupina, a koje smatramo da su važne ža promjene ponašanja koje su 
nužne kako bi se očuvala staništa i vrste obuhvaćene ovim planom. 

NE PRIHVAĆA SE 

Komunikacijske aktivnosti prema javnosti, 
posjetiteljima i lokalnoj zajednici planirane su kroz 
aktivnosti A18, A26 i B25 te posredno kroz provedbu 
projekata planiranih kroz aktivnost A33. 

JR-11 Patrik Krstinić, 
WWF Adria 

Vezano uz dio teksta koji se odnosi na morskog psa sklata sivca (Squatina 
squatina) (str. 22): „WWF je, 2022. godine, ižradio prijedlog ža proglašenjem 
područja ograničenog ribolova čiji dio se nalaži unutar ovog područja EM Srednji 
kanal – Murtersko more. Daljnja istraživanja i konžultačije s dioničima potrebne 
su kako bi se stvorili preduvjeti ža proglašenje žaštite ovog područja.“ 

PRIHVAĆA SE 

JR-12 Patrik Krstinić, 
WWF Adria 

Aktivnost A32 predlažemo dodati u suradnike Ministarstvo poljoprivrede, 
Uprava za ribarstvo. 

PRIHVAĆA SE 
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JR-13 Vladimir 
Radulić, 
pročelnik 
Općine Sali 

Na straniči 17, pod točkom 2.6. „Korištenje prostora“, navodi se da se „od 
pamtivijeka stanovništvo prvenstveno bavilo ribarstvom i marikulturom“, a da 
se danas „stanovništvo i dalje bavi marikulturom, ribarstvom i preradom ribe, a 
už to sve je više okrenuto ražvoju turižma“. Kao ižvor ovih podataka navodi se 
„Oikon, 2013.“. 

Nismo proučavali otkud Oikonu ovi podači, ali žnamo da isti ne odgovaraju 
stvarnom stanju i da daju pogrešnu sliku o načinu života otočana na području 
Srednji kanal – Murtersko more. Otočka ekonomska struktura je suženija i puno 
krhkija u odnosu na kopnenu ekonomsku strukturu te su otočani uvijek bili 
prisiljeni podjednako žarađivati ža život radom u polju i ribanjem na moru te 
dopunjavati svoje prihode radom u riboprerađivačkoj industriji ili u turističkoj 
industriji. Znamo da u Salima još od 1905. radi tvorniča za preradu ribe 
„Mardešić“, dok je marikultura tek najnovija sastavniča gore navedene 
ekonomske slike. 

Baš iž tog ražloga žalimo što na straniči 54, 6.3 Popis dionika koji su uključeni 
uključeni u izradu PU 6130, nema npr. trgovačkog društva ,,Mardešić" d.o.o, koje 
na regionalnoj razini već više od stoljeća posluje u području obuhvaćenom s PU 
6130 ili nekog od gospodarskih ribara s Dugog otoka i Zverinca. S druge strane, 
prijedlog PU 6130 na stranici 17 spominje gospodarske ribare čiji su brodovi 
stacionirani u Kalima na Ugljanu i posjeduju ,,30-tak suvremenih brodova 
specijaliziranih za lov plave ribe", a ,,čija je ribarska flota jedna od najjačih na 
Jadranu". Međutim, PU 6130 se pod naslovom 3.2.4, Aktivnosti Teme A, 
gospodarskih ribara dotiče jedino po pitanju ,,zagubljenih ribolovnih alata". 

DJELOMIČNO SE PRIHVAĆA 

Djelomično je izmijenjen tekst na str. 17. 

 

JR-14 Vladimir 
Radulić, 
pročelnik 
Općine Sali 

Predlažemo pod Aktivnosti Teme A dodati ,,Uspostavu i provođenje praćenja 
stanja CST 1170 Grebeni na PEM Srednji kanal - Murtersko more posebno u 
odnosu na korištenje ribolovnih alata okružujuće mreže plivariče - srdelare i 
pridnene povlačne mreže - koće". 

NE PRIHVAĆA SE 

Navedeno je obuhvaćeno aktivnošću A2: „Uspostaviti 
i provoditi praćenje stanja CST 1170 Grebeni na PEM 
Srednji kanal - Murtersko more.“ Pokažatelj: „Ižvješća 
o praćenju stanja s georeferenčiranim podačima o  
rasprostranjenosti, kvaliteti i veličini staništa, 
pritiscima i prijetnjama te preporukama za 
prilagodbu upravljanja.“ krož koju će se pratiti i 
potenčijalni utječaj korištenja ribolovnih alata na 
očuvanje CST. 



  

7 

JR-15 Vladimir 
Radulić, 
pročelnik 
Općine Sali 

Također, na straniči 17 navodi se da se ,,količinama i užgojem bijele ribe na 
području Zadarske županije iždvaja tvrtka Cromaris d.d., koja je ujedno i šesta 
tvrtka na svijetu po količini proižvodnje brančina i orade, a čak 6 njihovih 
užgajališta nalaži se na području Srednjeg kanala na kojima se maze uzgajati 
preko 10.000 tona bijele ribe", a da u užgoju tune ,,prednjači tvrtka Kali tuna 
d.o.o. koja je prva i najveća tvrtka ža užgoj tuna u RH". 

Ovdje treba naglasiti da brojke možda jesu pokažatelj rasta, ali nisu pokažatelj 
razvoja. 

 

Ako netko želi biti dionik na regionalnoj ražini aktivno uključen u ižradu i 
provedbu PU 6130 koji se bavi žaštitom grebena, morskih spilja i dobrog dupina, 
onda ne bi smio dopuštati da se prižori poput ovog na sliči gore, pojavljuju na 
obali Dugog otoka, u bližini Žmana. 

Predlažemo pod Aktivnosti Teme A dodati ,,Uspostavu i provođenje praćenja 
stanja CST 1170 Grebeni na PEM Srednji kanal - Murtersko more posebno na 

NE PRIHVAĆA SE 

Navedeno je obuhvaćeno aktivnošću A2: „Uspostaviti 
i provoditi praćenje stanja CST 1170 Grebeni na PEM 
Srednji kanal - Murtersko more.“ Pokažatelj: „Ižvješća 
o praćenju stanja s georeferenčiranim podačima o  
rasprostranjenosti, kvaliteti i veličini staništa, 
pritiscima i prijetnjama te preporukama za 
prilagodbu upravljanja.“ krož koju će se pratiti i 
potencijalni utjecaj užgajališta na očuvanje CST. 
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dijelovima PEM koji se nalaže neposredno už užgajalište Velo Žalo i už užgajalište 
Žman". 

JR-16 Vladimir 
Radulić, 
pročelnik 
Općine Sali 

Tražimo da, už mjere praćenja na koje končesionare obvezuje Odluka o dodjeli 
končesije, posebne mjere praćenja uspostavi i javna ustanova nadležna ža 
upravljanje područjem ekološke mreže. Ukoliko javna ustanova smatra da nema 
kapačiteta, ljudskih ili finančijskih, ža provođenje praćenja stanja, onda neka se 
prioritetno končentrira na praćenje stanja už užgajalište Velo Žalo i už 
užgajalište Žman iž ražloga sto se ova užgajališta nalaže u žaštićenom obalnom 
području mora (ZOP) ili na samom rubu istog. 

PRIMLJENO NA ZNANJE 

Napominjemo da je praćenje potenčijalnog utjecaja 
užgajališta  na očuvanje CST obuhvaćeno praćenjem 
stanja kroz aktivnost A2. 

JR-17 Vladimir 
Radulić, 
pročelnik 
Općine Sali 

Ovdje se posebno ističe problem koordinačije. 

Naime, Republika Hrvatska je još 2008. u Madridu potpisala Protokol o 
integralnom upravljanju obalnim područjem Sredožemlja te je isti ratifičirala 
2012. posebnim žakonom. Europska unija čija smo članiča već 1O godina, a čiju 
pravnu stečevinu primjenjujemo od kad smo postali žemlja kandidat za ulazak u 
članstvo EU, donijela je 2008. Okvirnu direktivu o morskoj strategiji, a 2014. 
Direktivu o prostornom planiranju morskog područja. 

Svi ovi propisi imaju nadzakonsku iii zakonsku pravnu snagu u Republici 
Hrvatskoj i ugrađeni su u Strategiju upravljanja morskim okolišem i obalnim 
područjem RH iž 2018., kao i u Strategiju prostornog uređenja RH iž 2017. te u 
Nacionalni plan razvoja akvakulture za razdoblje do 2027. i u Nacionalni plan 
razvoja otoka 2021.-2027. 

Konačno, Zadarska županija je još 2003. ižradila Studiju korištenja i žaštite mora 
i podmorja na području Zadarske županije koja je poslužila kao stručna podloga 
ža prve lžmjene i dopune Prostornog plana Zadarske županije 2004. i ža žonačiju 
mora za potrebe djelatnosti marikulture. 

Sama Studija iž 2003. medu slijedećim koračima ža uspostavu IUOP sustava u 
Zadarskoj županiji navodi mjeru uspostave čjelovitog sustava praćenja stanja 
okoliša i onečišćenja obalnog područja Zadarske županije., a koja mjera nikad 
nije uspostavljena u cijelosti. Zbog toga do danas nemamo žadovoljavajući 
odgovor na pitanje što gore navedena slika prikažuje, tko je užročnik ovakvog 
stanja, koje su posljediče i kako ih u budućnosti ižbjeći. 

Požnato je da marikultura kao djelatnost pati od samoonečišćenja i da opasnost 
od upotrebe neadekvatne hrane ili od neadekvatne upotrebe hrane može 

PRIMLJENO NA ZNANJE 

Napominjemo da su pri izradi ovog Plana uzeti u obzir 
svi pravni i planski dokumenti relevantni za 
upravljanje područjem EM Srednji kanal – Murtersko 
more u okviru nadležnosti javnih ustanova. 
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ugrožiti samog užgajivača, a da nepravilno gospodarenje na pojedinim farmama 
cijelu djelatnost prikazuje u najgorem kontekstu. 

Smatramo da bi Plan upravljanja PU 6130 trebao uzeti u obzir sve gore navedene 
međunarodne i načionalne dokumente koji su na snaži, kao i važeći Prostorni 
plan uređenja Općine Sali koji ne predviđa lokačiju ža užgajalište ribe kod 
Žmana. Svjesni smo da se Plan odnosi na raždoblje od 2023. do 2032. godine i 
nadamo se da će se u tom raždoblju svi ovi akti uskladiti na žadovoljstvo otočana 
i u korist PEM Srednji kanal. 

JR-18 Ante Mišura, 
Ministarstvo 
poljoprivrede, 
Uprava 
ribarstva 

Str. 22. predlažemo brisati rečeniču u nastavku obžirom da je prijedlog 
dostavljen Upravi ribarstva neformalan kako bi isti predstavljao osnovu za 
daljnje razgovore na ovu temu: 
Prema saznanjima JU ZDŽ, WWF je, 2022. godine uputio prijedlog Ministarstvu 
poljoprivrede, odnosno Upravi ribarstva za proglašenjem područja ograničenog 
ribolova čiji dio se nalazi unutar ovog područja EM Srednji kanal – Murtersko 
more. 

PRIHVAĆA SE 

Rečeniča je ižmijenjena sukladno dostavljenom 
komentaru WWF Adria: „WWF je, 2022. godine, 
ižradio prijedlog ža proglašenjem područja 
ograničenog ribolova čiji dio se nalaži unutar ovog 
područja EM Srednji kanal – Murtersko more. Daljnja 
istraživanja i konžultačije s dioničima potrebne su 
kako bi se stvorili preduvjeti ža proglašenje žaštite 
ovog područja.“ 

JR-19 Ante Mišura, 
Ministarstvo 
poljoprivrede, 
Uprava 
ribarstva 

Str. 29. Aktivnost A21 „Surađivati s Upravom ribarstva te stručnim i znanstvenim 
institucijama u istraživanju i praćenju stanja ribljeg fonda u PEM.“ Potrebno je 
ižmijeniti na način da glasi: Poticati suradnju ribara, Uprave ribarstva i 
znanstvenih institucija, uključujući i Institut za oceanografiju i ribarstvo, s ciljem 
unaprjeđenja istraživanja i praćenja stanja ribljeg fonda u PEM. 

Također, predlažemo ižmijeniti pokažatelje ove aktivnosti na način da glase: 

1. Održana jedna radioniča u organižačiji Javne ustanove s ribarima svake 
dvije godine. 

2. Broj ribara koji surađuju s IOR-om. 

DJELOMIČNO SE PRIHVAĆA 

Dopunjena je aktivnost i izmijenjen pokazatelj. 

JR-20 Ante Mišura, 
Ministarstvo 
poljoprivrede, 
Uprava 
ribarstva 

Str. 29. Aktivnost A23: „U suradnji s Upravom ribarstva prikupljati podatke o 
evidentiranom slučajnom ulovu dobrih dupina i drugih osjetljivih vrsta na 
području EM.“, potrebno ižmijeniti da glasi: Poticati suradnju između ribara, 
Uprave ribarstva i Instituta za oceanografiju i ribarstvo s ciljem utvrđivanja 
razmjera slučajnog ulova osjetljivih vrsta i smanjenja istog na tom području.  

Pokažatelj už ovu mjeru potrebno je također ižmijeniti da glasi: Održana 1. 
radionica u organizaciji Javne ustanove s ribarima svake dvije godine. 

PRIHVAĆA SE 
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JR-21 Ante Mišura, 
Ministarstvo 
poljoprivrede, 
Uprava 
ribarstva 

Str. 32. vežano už aktivnost A32: „Surađivati na aktivnostima vezanim uz zaštitu 
morskog psa sklata u molatskom otočju.“, potrebno je među suradnike dodati 
Upravu ribarstva.  

PRIHVAĆA SE 

JR-22 Grgur Pleslić, 
Institut Plavi 
svijet 

Str. 15.: „Prema IUCN kriterijima, dobri dupin je na globalnoj ražini svrstan u 
kategoriju najmanje žabrinjavajućih vrsta (LC), no sredožemna populačija 
svrstana je u kategoriju osjetljiva (VU) (IUCN Red list, 2022)“ 

Komentar: 1. Zadnja IUCN procjena ža sredožemnu populačiju je „najmanje 
žabrinjavajuća“ (LC) 

Natoli, A., Genov, T., Kerem, D., Gonzalvo, J., Lauriano, G., Holcer, D., Labach, H., 
Marsili, L., Mažžariol, S., Moura, A.E., Öžtürk, A.A., Pardalou, A., Tonay, A.M., 
Verborgh, P. & Fortuna, C. 2021. Tursiops truncatus (Mediterranean 
subpopulation) (errata version published in 2022). The IUCN Red List of 
Threatened Species 2021: e.T16369383A215248781. Accessed on 16 April 
2023. 

https://www.iucnredlist.org/species/16369383/215248781 

PRIHVAĆA SE 

JR-23 Grgur Pleslić, 
Institut Plavi 
svijet 

Str. 16. : „Jadranska populačija dobrog dupina strukturirana je u režidentne 
lokalne žajedniče, odnosno može se opisati končeptom meta-populacije, tj. 
nizom manjih lokalnih zajednica koje kroz kontinuiranu distribuciju čine 
ukupnu populaciju priobalnog područja (Rako Gospić i sur., 2019).“ 

Komentar: 2. Referenča treba biti: Pleslić i sur. 2019 

Pleslić G, Rako‐Gospić N, Miočić‐Stošić J, Blažinić Vučur T, Radulović M, 
Mačkelworth P, Frleta‐Valić M, Holčer D (2019) Sočial structure and spatial 
distribution of bottlenose dolphins (Tursiops truncatus) along the Croatian 
Adriatic coast. Aquatic Conservation: Marine and Freshwater Ecosystems 29 
(12): 2116-2132 

Rad u prilogu 

PRIHVAĆA SE 

JR-24 Grgur Pleslić, 
Institut Plavi 
svijet  

Str. 16.: „Istraživanjem 2018. godine (Pleslić i sur.) identificirane su tri regije 
obitavanja dobrog dupina (Kvarner, sjeverna Dalmacija i Vis - Lastovo) unutar 
kojih je uočena veća povežanost i interakcija dupina nego ižmeđu regija.“ 

PRIHVAĆA SE 
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Komentar: Istraživanje je provedeno tijekom pet godina, od 2013. do 2017. Stoga 
predlažemo preformulirati rečeniču. Referenča treba biti: Pleslić i sur. 2019 kao 
u prethodnom komentaru. 

JR-25 Grgur Pleslić, 
Institut Plavi 
svijet 

Str. 16.: „Od promatrane 1024 jedinke dobrog dupina svega njih 37 je uočeno u 
više od jedne regije što ukažuje na to da je populacija dobrog dupina u Jadranu 
podijeljena u prostorno odvojene, ali ne potpuno izolirane zajednice (Pleslić i 
sur., 2018).“ 

Komentar: Referenča treba biti: Pleslić i sur. 2019 kao u prethodnom komentaru. 

PRIHVAĆA SE 

JR-26 Grgur Pleslić, 
Institut Plavi 
svijet 

Str. 16.: „Područje EM Srednji kanal – Murtersko more nalaži se unutar središnje 
regije obitavanja dobrog dupina (sjeverna Dalmacija), pri čemu valja naglasiti da 
dobri dupini koriste žnačajno veće područje od područja EM.“ 

Komentar: 6. Prijedlog: „Područje EM Srednji kanal – Murtersko more nalazi se 
unutar područja obitavanja lokalne žajedniče dobrih dupina u sjevernoj 
Dalmačiji. Više od 50% jedinki identifičiranih u ovom području može se smatrati 
režidentnima s obžirom na učestalost opažanja i ižostanak opažanja u drugim 
područjima. Područje EM Srednji kanal – Murtersko more u žnačajnoj se mjeri 
preklapa sa područjem obitavanja navedenih režidentnih jedinki dobrog dupina. 
Istovremeno, u području se redovito opažaju jedinke tžv. tranžijentne jedinke 
koje ovo područje rijetko posjećuju i kratko se u njemu žadržavaju te se ono ne 
može smatrati dijelom njihovog redovnog područja obitavanja.“ 

Pleslić i sur. 2019 (ista referenča kao u prethodnim komentarima) 

PRIHVAĆA SE 

JR-27 Grgur Pleslić, 
Institut Plavi 
svijet 

Str. 18.: „Iž obližnjih naselja i gradova ražvijeni su ražličiti programi poput 
brodskih tura koje obilaze najatraktivnije uvale i otoke, tura promatranja dupina 
ili tura ronjenja na atraktivnim lokacijama reprezentativnih grebena i/ili 
morskih olupina, a sve je više i tžv. party brodova koji plove ovim područjem.“ 

Komentar: Treba napomenuti da su ture promatranja dupina koncentrirane na 
ribogojilišta, od kojih se radi bližine ističe Vrgada. 

PRIHVAĆA SE 

JR-28 Grgur Pleslić, 
Institut Plavi 
svijet 

Komentar na viziju Plana: 

„Prepožnatljivo“ ne podražumijeva i dobro stanje očuvanosti. S obžirom da bi 
vižija trebala predstavljati osnovni čilj proglašenja područja, predlažemo 
preformulirati. Npr. „… žaštićeno i očuvano morsko područje koje osigurava 
dugotrajan opstanak dobrog dupina te gdje lokalna žajedniča…“ 

PRIHVAĆA SE 
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JR-29 Grgur Pleslić, 
Institut Plavi 
svijet 

Str. 21. evaluacija stanja za CV dobrog dupina 

Komentar: S obžirom da postoji, predlažemo postojećem tekstu dodati malo 
detaljniji opis lokalne žajedniče u ovom području EM. Također, treba 
napomenuti da su ražlike u pročijenjenoj brojnosti u ranijem istraživanju (tekst 
niže) i onome iž 2022. godine (trenutno u Prijedlogu plana) odraž korištenja 
ražličitog modela, odnosno da se procjena iz 2013. do 2017. odnosi na 
rezidentne jedinke, a ona iz 2022. na sve jedinke. 

Privrženost području, relativne stope opažanja i demografski parametri lokalne 
žajedniče dobrih dupina koji obitavaju u području EM Srednji kanal – Murtersko 
more utvrđeni su na temelju istraživanja provedenog od 2013. do 2017. godine 
(Pleslić i sur., 2020). Dobri dupini prisutni su u svim dijelovima područja, a 
relativne stope opažanja su bile stabilne tijekom pet godina. Nešto više od 50% 
svih opaženih jedinki se na temelju učestalosti opažanja može smatrati 
režidentnima. Brojnost režidentnih jedinki, pročijenjena korištenjem „robust 
design“ modela, varirala je od 116 do 138 jedinki godišnje, bež statistički 
žnačajnog trenda. Godišnje stope preživljavanja pročijenjene su na preko 90 % 
za odrasle jedinke, 87,5 % za mladunce do prve godine starosti i na preko 90 % 
za mladunce od prve godine starosti na dalje.  

Pleslić G, Rako‐Gospić N, Holčer D (2020) Bottlenose dolphins (Tursiops 
truncatus) in North Dalmatia, Croatia: Occurrence and demographic 
parameters. Marine Mammal Science 37 (1): 142-161. 
doi:http://doi.org/10.1111/mms.12735 

Rad u prilogu 

PRIHVAĆA SE 

 Grgur Pleslić, 
Institut Plavi 
svijet 

Str. 22.: „S obžirom na sve navedeno može se žaključiti da su površina i kvaliteta 
staništa dovoljno dobre ža postižanje dugoročne održivosti populacije i da se 
područje smatra prikladnim te ocjena stanja iz SDF-a i dalje stoji (Holcer i sur., 
2022).“ 

Komentar: 10. Potrebno je dodati napomenu da su površina i kvaliteta staništa 
u Holčer i sur., 2022 unatoč navedenim užročima ugroženosti očijenjene kao 
dobre posredno, na temelju činjeniče da je vrsta prisutna u PEM i da nema 
negativnog trenda u brojnosti. 

PRIHVAĆA SE 
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3 PRILOZI 

3.1 PRESLIK ODLUKE JU PRIRODA ŠKŽ O UPUĆIVANJU PRIJEDLOGA PLANA UPRAVLJANJA 

PODRUČJEM EKOLOŠKE MREŽE SREDNJI KANAL – MURTERSKO MORE (PU 6130) ZA 

RAZDOBLJE 2023. – 2032. U JAVNU RASPRAVU  
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3.2 PRESLIK ODLUKE JU NATURA JADERA ZDŽ O UPUĆIVANJU PRIJEDLOGA PLANA 

UPRAVLJANJA PODRUČJEM EKOLOŠKE MREŽE SREDNJI KANAL – MURTERSKO MORE 

(PU 6130) ZA RAZDOBLJE 2023. – 2032. U JAVNU RASPRAVU  
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3.3 PRESLIK OBAVIJESTI O PROVOĐENJU JAVNE RASPRAVE PRIJEDLOGA PLANA 

UPRAVLJANJA PODRUČJEM EKOLOŠKE MREŽE SREDNJI KANAL – MURTERSKO MORE 

(PU 6130) ZA RAZDOBLJE 2023. – 2032. NA SLUŽBENOJ INTERNETSKOJ STRANICI JU 

PRIRODA ŠIBENSKO-KNINSKE ŽUPANIJE  
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3.4 PRESLIK OBAVIJESTI O PROVOĐENJU JAVNE RASPRAVE PRIJEDLOGA PLANA 

UPRAVLJANJA PODRUČJEM EKOLOŠKE MREŽE SREDNJI KANAL – MURTERSKO MORE 

(PU 6130) ZA RAZDOBLJE 2023. – 2032. NA SLUŽBENOJ INTERNETSKOJ STRANICI NA 

SLUŽBENOJ INTERNETSKOJ STRANICI JU NATURA JADERA ZADARSKE ŽUPANIJE 
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3.5 PRESLIK ZAPISNIKA S JAVNOG IZLAGANJA O PRIJEDLOGU PLANA UPRAVLJANJA: 

 



 

KLASA: 612-07/21-09/1 

UR.BROJ: 2182-52-23-37 

Murter, 19. travnja 2023. 

 

 

ZAPISNIK 

s javnog izlaganja o prijedlogu Plan upravljanja područjem ekološke mreže Srednji kanal – 

Murtersko more (PU 6130) za razdoblje 2023. – 2032. 

 

Javno izlaganje održano je 19. travnja 2023., u Društvenom centru Jedro na adresi Butina 2, 22243 

Murter, a prisustvovalo mu je 27 dionika (Prilog 1. Preslik potpisne liste sudionika). Nakon okupljanja, 

župan Šibensko-kninske županije g. Marko Jelić pozdravio je sve prisutne nakon čega je gđa Tina 

Dragutin Burić, voditeljica službe stručnih poslova zaštite, održavanja, očuvanja, promicanja i 

korištenja JU Priroda ŠKŽ održala uvodnu prezentaciju o prijedlogu Plana upravljanja (Prilog 2. Preslik 

prezentacije). 

Nakon prezentacije uslijedila je rasprava. 

 

Bilješka o raspravi: 

G.  Grgur Pleslić iz Plavog svijeta naveo je kako je u Planu nejasno što se želi postići te da se na dva 

mjesta spominje što je točno cilj – odnosno kako je cilj očuvanost populacije dupina te upitao što to 

točno znači. Nadodao je kako se u jednom dijelu opisuje trenutno stanje te da piše da područje koristi 

250 dupina i predložio da bi trebalo kvantitativno definirati što znači dobra očuvanost. Gđa Vesna 

Vukadin iz Zadruge Granum Salis navela je kako je prilikom izrade Plana korištena sva dostupna 

literatura te predložila da stručnjaci koji se bave znanstvenim istraživanjima dobrog dupina u području 

daju konkretnije prijedloge izmjena Plana. Gđa Ramona Topić iz Zavoda za zaštitu okoliša i prirode pri  

Ministarstvu gospodarstva i održivog razvoja, navela je kako se vjerojatno neke stvari mogu 

detaljizirati, ali da se Plan donosi na deset godina te da će se na razini godišnjih planova koje izrađuje 

JU aktivnosti detaljnije razrađivati. 

G.  Karlo Magić iz HOK mreže potegače izrazio je spremnost ribara za njihovo uključivanje u samu 

provedbu Plana. Pitao je zašto su pri proglašavanju ekološke mreže Natura 2000 neka područja u moru 

izdvojena iz nje. Nadodao je kako smatra da je to zbog privatnih interesa tvrtke Cromaris i lokacija 

njihovih kaveza te da je sa stajališta ribara sramotno da se neko područje ne štiti zbog privatnih 

interesa. Naveo je kako smatra da treba izaći u susret i ribarima isto kako je napravljeno s 

uzgajalištima. Dalje je upitao hoće li se zabraniti kočarenje na ovom području? Gđa Ramona Topić je 

navela da prema trenutno dostupnim podacima za područje ekološke mreže ovog PU ribarstvo nije 

prepoznato kao pritisak na ciljne vrste i staništa te da i nije tema ovog Plana. Ali pretpostavlja da je 

razlog njihove zabrinutosti Akcijski plan Europske unije. Napomenula je da Akcijski plan nema snagu 

zakona već predstavlja smjernice za države članice. Iznijela je da je stav Ministarstva gospodarstva i 

održivog razvoja kako apriori zabrana kočarenja u svim područjima ekološke mreže nije dobra te će se 

tražiti od EU da se sagledavaju područja na razini case by case te dogovaraju mjere specifične za 

područje. Također je naglasila da se neće ići u zabrane bez da se komunicira sa ribarima i sektorom 

ribarstva. Nadodala je da je kod upravljanja područjem EM osim znanstvenih podataka jako važno 

uzeti socio-ekonomski aspekt i naći neko srednje rješenje koje neće ugroziti ničiji opstanak. Ponovila 

je kako je stav RH da su protiv a priori zabrana u morskim zaštićenim područjima i da treba gledati 

svaki slučaj i područje zasebno, zajedno sa sektorom ribarstva. G. Karlo Magić je na to ukazao da je 
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već uspostava Nature2000 prošla bez suradnje ribara, da je pogubna za mreže potegače i da je tu 

ribolov zabranjen, kako nije napravljena studija utjecaja na okoliš te kako Ministarstvo gospodarstva i 

održivog razvoja nikad nije pričalo s ribarima. Nadodao je da će ribari, ukoliko se zabrani bilo što uz 

obalu, postati ograničeni i propasti jer ih većina živi na otocima i mali brodovi čine 80 % ribarske flote. 

Napomenuo je kako ribari nisu protiv zaštite, pogotovo vezano uz dupina i kornjače te zamolio da se s 

ribarima surađuje ako svi žele da oni opstanu. Gđa  Vesna Vukadin ponovila je da ovaj Plan ne zadire 

u sektor ribarstva. 

G.  Zoran Božić iz JU Natura Jadera, naveo je kako je potrebno naglasiti što je ekološka mreža, a što 

zaštićeno područje kako bi se razjasnila terminologija i ingerencija javne ustanove. Gđa Ramona Topić 

navela je kako je Ministarstvo svjesno da čuvari prirode nemaju ingerenciju i da je to nešto što se treba 

mijenjati. Također je navela da, u kontekstu europskog zakonodavstva, ekološku mrežu treba tretirati 

kao jednu od kategorija zaštićenih područja.  

G.  Karlo Magić zamolio je da se uključe ribari i u kartiranje livada posidonije. Naveo je kako je potrebno 

mijenjati te karte jer ne prikazuju stvarno stanje i da treba napraviti kartu da bude pravovaljana. 

Nadodao je da je neka područja na kojima je rasprostranjena trebalo zaštititi, a nije te da nije 

napravljeno kako treba. Gđa Ramona Topić je odgovorila da je RH na biogeografskom seminaru dobila 

znanstvenu rezervu za posidoniju. Navela je i da su područja Natura 2000 odabrana prema podacima 

rasprostranjenja koji su tada bili dostupni te da se trenutno provodi projekt kartiranja morskih staništa 

nakon kojeg će se revidirati karta posidonije. Nadodala je da nije upućena koliko su ribari uključeni u 

navedeni projekt, no da će svakako prenijeti poruku. G.  Karlo Magić naveo je kako se ribari nude za 

suradnju iako nisu bili pozvani te kako su današnji ribari toliko osviješteni da jesu za zaštitu i da su sami 

progurali dosta zaštite. 

Gđa Agata Kovačev iz NP Kornati navela je kako u Planu nije spomenut utjecaj uzgajališta na morska 

staništa, odnosno kako je negdje dno uz uzgajališta katastrofa (konkretno je navela otok Ravu) te je 

rekla kako smatra da nema aktivnosti za pratiti utjecaj uzgajališta na sve ciljne stanišne tipove. Gđa 

Vesna Vukadin navela je kako je cilj pratiti stanje svih staništa koja su nam bitna, što je pokriveno 

općom aktivnošću kroz koju će se pratiti i taj utjecaj, iz razloga što pritisci i prijetnje  mogu biti različiti 

i mijenjati se kroz godine. Gđa Agata Kovačev je napomenula kako su na tom području kugle masnih 

naslaga i kako će posidonija nestati. Gđa Ramona Topić navela je da svaki monitoring mora pratiti 

pritiske i prijetnje (koji su prepoznati na razini Europe) inače ne valja.  

G. Karlo Magić naveo je kako su uzgajališta bila u području Srednjeg kanala i kako to ne treba štititi, 

odnosno da nije unutar Natura2000 područja dok sidrišta jesu zbog čega dolazi da za sidrišta treba 

raditi studiju utjecaja na okoliš. Pitao je zašto su kavezi dobili izuzeće, a sidrišta nisu? Naveo je i da su 

neki kavezi, odnosno mala uzgajališta unutar Nature2000 dok su velika izdvojena te da sad mala 

trebaju raditi studije utjecaja na okoliš dok npr. Cromaris ne treba. Gđa Ramona Topić odgovorila je 

kako nije jedini kriterij jesu li kavezi unutar Nature2000 ili nisu jer se sagledava njihov utjecaj i doseg 

koji „trigeriraju“ daljnje postupke. Gđa Morana Bačić iz Natura Jadera navela je da se u trenutku 

uspostave Natura2000 područja izdvojilo ono što je bilo u prostoru zatečeno, kao i npr. lokacije za 

uzgajališta školjkaša u Novigradskom moru i sl. G. Marko Jelić, župan Šibensko-kninske županije, naveo 

je kako i Županija također mora napraviti studije kada nešto radi u prostoru te da ne treba bježati od 

studija jer kroz njih stručnjaci propisuju što i kako treba raditi. Naveo je kako je njegovo mišljenje da 

ne može naručitelj izravno tražiti i platiti tko će mu izraditi studiju jer to nije neutralno. Naveo je kako 

studija košta, pogotovo za manje poslovne subjekte, te da o tome treba razmišljati država, a da 

Šibensko-kninska županija može osmisliti program pomoći da sufinancira izradu studija jer je zaštita 

okoliša prioritet. Dodao je kako se osobno ponosi Cromarisom jer ima dobar plasman i proizvod te da  





 

Prilog 1. Preslik potpisne liste sudionika 

 

 



 

 

Prilog 2. Preslik prezentacije s javnog izlaganja 

 

 

 
 

 



 

 
 

 
 

                                                      
                                                            

                                              
                                      

                             
                                          
                                      
         

                                       
                                   

    

 

                                           

       

                                  

       



 

 
 

 
 

 

 



 

 
 

 
 



 

 
 

 
 



 

 
 

 
 



 

 
 

 
 



 

 
 

 
 

 

 



 

 
 

 
 



 

 
 

 
 



 

 
 

 
 



 

 
 

 
 

          
                                                           

                      

                                                                                  
                            

                                                 

             

                   
                                              
                                                                  
                                                                                
                                         

     



 

 


